
1 
 

 

Referat fra ældesagens årsmøde 11 marts 2025 i 

Kongrescentret i Herning. 

Birgit Jonassen bød velkommen. 

Vi startede mødet med et minuts stilhed for de medlemmer som er gået bort siden 

sidste årsmøde  

Vi sang Livstræet Familieduoen Morten og Gustav spillede til. 

 

 

Valg af dirigent Natasja Joof 

Referent Bodil Markmøller formand for Herning ældreråd. 

Der var tilmeldt 425 medlemmer   408 mødte op. 

Stemmetæller   Uffe Højmark og Jørgen Markmøller 

 Birgit Jonassen aflagde herefter følgende beretning 

Ældre Sagen er en forening i vækst, på landsplan er der 1.030.362, det er en stigning 

på 63.132 i 2024.I Herning følger vi samme mønster, vi har i 2024 haft en stigning af 
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medlemmer på 489, fra 11.240 ved årets start til 11.729 31.12.2024. Og det ser ud 

til at fortsætte, for lige nu siger tallene 11.883 medlemmer her i vores lokalforening. 

Ældre Sagens motto er Et godt liv – hele livet (også når levealderen stiger), det kan vi 

kun efterleve med hjælp fra alle de frivillige. 

20.600 frivillige i Ældre Sagen spiller en uvurderlig rolle for alle dem de hjælper og 
for Ældre Sagens aktiviteter. 
20.600 frivillige skaber sociale netværk og fællesskaber, der gavner den enkelte. 
20.600 frivillige skaber aktiviteter, der inviterer ældre, der føler sig ensomme ind i 
fællesskaber. 
20.600 frivillige er med til at løse tunge samfundsopgaver, fx indenfor digitalisering, 
sundhed og ensomhed. 
Tæt på 110.000 arrangementer og aktiviteter i de 215 lokalafdelinger i 2024 
I Herning afdelingen har vi 170 frivillige. Vi har bruge for mange flere, ikke mindst er 
der stor brug for flere besøgsvenner. 
 
Fra bestyrelsen skal der lyde en kæmpe tak til hver og en af de frivillige. 
 

Her er noget om, hvad Ældre Sagen arbejder for og med i hele landet: 
 
Vi kæmper, påvirker og  
bygger broer 

• Vi bekæmper ensomhed, bl.a. i mandefælleskaber i vores lokalafdelinger. 

• Vi har fået en ny anonym telefonlinje for ældre. 

• Vi bygger bro mellem ældrepleje og sundhed. 

• Vi påvirker ældrereformen. 

• Vi bekæmper it-svindel. 

• Vi støtter og hjælper pressede pårørende. 

• Vi har 48.000 rådgivninger om året. 

 
Som sagt, har det været et travlt år for frivillige i Ældre Sagen 

• Generationsmøder i børnehave og skole 

• Flere frivillige – Rekrutteringsugen  

• Folkebevægelsen mod Ensomhed dækker  
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     alle aldre 

• ”Danmark Spiser Sammen” i uge 17 og 45 

• Flere demensvenlige lokalafdelinger 

• Over 200 mandefællesskaber 

• Reparationscaféer for klima og fællesskab 

• Mere end 5000 besøgsvenner landet over 

• Ældretelefonen en anonym samtalelinje for ældre 

• 450 Telefonvennepar   

• Kurser for bestyrelser og nye formænd 

• Vågetjenesten hjælper – også på bosteder 

• Digital bisidderhjælp 

• Mange besøgsvenner 

• Hunden med på besøg 

• Tryghedsopkald – en god start på dagen  

• Drømmeløber – opfyld drømme og gør en forskel 

• Webakademiet om Mit ID, MobilePay og Rejsekort 

• Kurser i kunstig intelligens (AI) 

• Frivillige inden for velfærdsteknologi 

• Lokal ældrepolitik og et Rejsehold  

• Fælles indsats om flere plejehjemspladser 
 

Indflydelse på ældrepolitik i 2024 

• Drømmekommunen – ældre føler sig set, hørt og lyttet til 

• 13 forskere i gang under Fremtidsstudiet 

• Vi bygger bro mellem ældrepleje og sundhed 

• Sunde tænder skal prioriteres  
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• Ældre Sagen kæmper for en rimelig pension 

• Ældre Sagen påvirker ældrereform 2024 

• Vi bekæmper it-svindel 

• Ældre kan stadig betale med 1000-kronesedlen 

• Pårørende bliver mere og mere pressede  
 

De lokale PR- og kommunikationsfrivillige 

• Flere og flere frivillige interesserer sig for at arbejde med lokal presse 
 

• Arbejdet med lokal presse giver omtale, kendskab og indflydelse 
 

• Ældre Sagens budskaber, undersøgelser og tal når bredt ud 
 

• Det lokale pressearbejde skal sikre, at Ældre Sagen når de regionale og lokale 
medier 
 

• 2024 blev endnu et år med mange borgermøder for at diskutere kommunernes 
økonomi og politiske prioriteringer 
 

• Mange lokalafdelinger har debatteret ældrepleje gennem debatindlæg, 
læserbreve og interviews til lokalaviser 

 
 
 

Frivillige med jubilæum i 2024 i Lokalafdelingen  
4 frivillige med 10 år jubilæum 

            1 frivillig med 15 år jubilæum 
 
De frivillige har fået besked og ønsker at afhente nålen på kontoret 

 
Vi takker for deres store indsats 
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Arrangementer i 2024 

Nytårskur for de frivillige  
Wellness tur til Polen                       
Årets frivillig tur 
Julefrokost x 2     
Spis sammen – forår og efterår 
Sikker bilist med GF 
En dags tur til Regan Vest 
Juletur til Den Gamle By 
Petanque fest sammen med Fuglsangsø Centret 

 

Man kan blandt andet holde sig orienteret om vore forskellige aktiviteter ved at: 

Tilmelde sig til det lokale nyhedsbrev www.aeldresagen.dk/herning 
Eller følge Ældre Sagen Hernings egen Facebook side 

 

Endnu en gang skal der lyde en stor tak til alle frivillige for det kæmpe arbejde de 

gør, for uden engagerede frivillige ingen Ældre Sagen. 

Slutningsvis vil jeg takke alle der er mødt op, for det er dejligt, at vi er så mange, der 

står sammen om at forbedre vilkårene for alle ældre, så vi kan få et godt liv hele 

livet. 

Derefter var der spørgsmål fra salen. 

Ole Madsen fortalte om gratis buskort til pensionister, som kan købes for 385 kr. om 

året. Samtidig slog han til lyd for teleslynger til arrangementer som mange steder 

ikke virker optimalt 

 Herefter blev beretningen godkendt. 

 

Regnskabet ved Inga Alstrup     
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Hvordan ser fremtiden så ud nu? Fremtiden 

 
Vi vil arbejde ihærdigt for at Ældre Sagen bliver mere synlig i samfundet. 
Vi vil skabe nye tiltag for de demente og deres pårørende. 
Vi vil kunne tilbyde besøgsvenner og tryghedsopkald til alle der ønsker 
det. 
Vi vil skabe mere fokus på sundhed/kost –  
Vi vil tiltrække nye frivillige, der kommer med ideer og ønsker til 
spændende aktiviteter 
Og så vil vi selvfølgelig arrangere en masse gode sociale tiltag. 
Alt dette og meget mere er nogle af de indsatser vi forventer den nye 
bestyrelse vil arbejde videre med. 
Og ikke mindst skal vi blive ved med at kigge kommunen over skulderen, 
for overskriften er og vil altid være 
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et værdigt liv for ældre med behov for hjælp 
  
Kommende arrangementer 

Spis sammen den  9                        0   
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            q                G                  0    
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 j          
 
S                 c                          0   –                    
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H     j                     j  0                C       
 
T             www                                                      
               –    
Øvrige ture og rejser 

Eftermiddagstur til Grønhøj Kro den 28. maj 2025 
 

 

 Der vil blive arrangeret flere ture i løbet af efteråret  
  hvilket vil fremgå af ½ års programmet og  

   på hjemmesiden www.aeldresagen.dk/herning 
 

Som tidligere nævnt, så kan vi bruge mange flere frivillige. Ikke alle kan overskue at 

skulle være tilknyttet en bestemt aktivitet. Derfor introducerer vi i år et nyt tiltag. Vi 

vil forsøge at starte en gruppe med ad hoc frivillige, som gerne vil give en hånd med 

ved enkelte lejligheder, og måske kun i få timer. 

Og så vil vi selvfølgelig arrangere en masse gode sociale tiltag. Alt dette og meget 

mere er nogle af de indsatser vi forventer den nye bestyrelse vil arbejde videre med.  

 

Indkomne forslag 
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Der var ingen. 

 
Alle blev valgt 

 

 

Inge -Merethe Nielsson blev valgt 
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Kirsten Sørensen blev valgt 

Bestyrelsen har mandat til at finde en suppleant mere. 

 

 Eventuelt 

Hanne Ibsen spurgte til gåture med rolator og kørestole 

Ernst Rasmussen og Niels Staursbøll 

Spurgte til fremtids fuldmagter og pårørende fuldmagter. 

Der blev svaret at der er en del advokatfirmaer der holder foredrag om dette emne. 

Tak til Nira Hove som stopper i bestyrelsen, hun deltager i tv udsendelse Helt sort 18 

august. 

 

 Den nye bestyrelse var på scenen 

Lodtrækning på indgangsbilletten var bøger fra Frits Rostrup. 

Birgit Jonassen takkede Natasja Joof for at være dirigent og opfordrede hende til at 

melde sig ind i Ældresagen. 

Efter årsmødet var der musikalsk indslag af familieduoen Morten og Gustav. 

Aftenen sluttede med smørrebrød. 

 

  Referent Bodil Markmøller 


